



天主教香港教區禮儀委員會

HONG KONG CATHOLIC DIOCESAN LITURGY COMMISSION

10/F., Catholic Diocese Centre, 16 Caine Road, Hong Kong WebSite:<http://liturgy.catholic.org.hk>
香港堅道十六號教區中心十樓 Tel:(852)2522 7577 Fax:(852)2521 8034 Email:hkcdlc@catholic-dlc.org.hk

To: Parish Priest / Head of the Religious Congregation
From: Hong Kong Catholic Diocesan Liturgy Commission
Subject: Intentions for the Prayer of the Faithful at Mass
Date: 31 August 2026

On August 26, 2026, a catastrophic flash flood struck along the Nepal–Xizang border, claiming the lives of hundreds and leaving thousands missing. Rescue operations continue amid widespread devastation, with unforeseen challenges weighing heavily upon the afflicted peoples.

His Eminence Cardinal Stephen Sau-yan Chow, SJ, has urged that, beginning this week, parishes include the following intention in the Prayer of the Faithful at weekday Masses and on the 23rd Sunday in Ordinary Time (September 6), interceding for our suffering brothers and sisters.

Prayer for Those Afflicted by the Himalayan Disaster

We implore the Lord's mercy upon those who perished in the Himalayan floods, that He may grant them eternal rest. May He console the hearts of those still awaiting rescue. May the rescuers, guided by the Holy Spirit, be preserved in safety as they carry out their work of relief.





天主教香港教區禮儀委員會

HONG KONG CATHOLIC DIOCESAN LITURGY COMMISSION

10/F., Catholic Diocese Centre, 16 Caine Road, Hong Kong WebSite:<http://liturgy.catholic.org.hk>

香港堅道十六號教區中心十樓 Tel:(852)2522 7577 Fax:(852)2521 8034 Email:hkdclc@catholic-dlc.org.hk

至：堂區主任司鐸/信仰團體負責人

由：天主教香港教區禮儀委員會

事由：彌撒信友禱詞意向

日期：2026 年 8 月 31 日

2026 年 8 月 26 日，尼泊爾-西藏邊境發生的一場災難性山洪，造成數百人死亡，數千人失蹤，搶救行動仍然進行，附近地區受到徹底破壞，未可預知的挑戰，困擾人民。

本教區主教周守仁樞機籲請在各堂區由本周開始，可在本周平日彌撒及在常年期第 23 主日(9 月 6 日)主日彌撒，加入以下信友禱文意向，為正在受苦的肢體祈禱。

為受喜瑪拉雅山災難困擾的人祈禱

祈求上主憐憫在喜瑪拉雅山山洪災罹難亡者祈禱，賜予他們安息，並安撫等待救援者的心靈。願拯救人員在聖神引導下，平安進行救災工作。

